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 میزبانی ایران 
از ۱۵۶ گونه پرنده 

آرمان ملی: در دوره سرشماری زمستانی 
پرندگان آبــــزی و کنارآبزی سال گذشته، 
استان های مازندران، گلستان و گیلان میزبان 
بیشترین جمعیت و استان های البرز، یزد و 
همدان میزبان کمترین جمعیت پرندگان آبزی 
و کنارآبزی مهاجر بودند. بیشترین جمعیت 
پرندگان آبزی و کنارآبزی مهاجر فهرست 
سرخ IUCN متعلق به گونه اردک سرحنایی 
با جمعیت ۵۳ هزار و ۸۸۲ پرنده و کمترین 
جمعیت مربوط به دو گونه درنای سیبری )یک 
قطعه( و عروس غاز )دوقطعه( پرنده بود. به طور 
کلی در سرشماری سال گذشته، ۳. ۰۷ درصد 
از کل جمعیت پرندگان آبزی و کنار آبزی 

متعلق به فهرست سرخ IUCN بودند. 

اعتراض خانواده جانباختگان 
سینا اطهر 

همــشهری آنلاین: خانواده هـــــای 
جانباختگان در حادثه آتش سوزی کلینیک 
سینا اطهر که به مــرگ ۱۹ نفر منجر شد، 
به حکم جدید دادگاه تجدید نظر اعتراض 
کردند. براساس نظر هیأت کارشناسی، در واقع 
جرقه های ناچیز از سقف اتاقک به داخل آن 
رسوخ کرده و در ادامه با انفجار سیلندرهای 
اکسیژن، آتش به دیگر طبقات گسترش یافته 
و این حادثه مرگبار را رقم زده بود. بازپرس 
جنایی تهران با توجه به اختیارات قضائی اگر 
نیاز به تغییر در میزان درصدها وجود داشته 
باشد، تغییراتی در درصدهای قصور متهمان 
اعمال خواهد کرد و به این ترتیب پرونده 
به زودی و پیش از رسیدن سالگرد حادثه با 
صدور کیفرخواست به دادگاه فرستاده می شود. 
براساس نظریه نظام پزشکی، ۴نفر از پزشکان به 
محرومیت از مشاغل پزشکی تا ۳سال محکوم 
شدند، اما برای مابقی پزشکانی که در این 
حادثه متهم بودند قرار منع تعقیب صادر شد. 

کشف بیش از ۱۰۰۰ تن کالا
آرمان ملی: فرمانده انتظامی تهران بزرگ 
از کشف دو انبار بزرگ احتکار بیش از ۱۰۰۰ 
تن اقلام اساسی در پایتخت خبر داد. سردار 
حسین رحیمی افزود: روز دوشنبه ماموران 
پلیس امنیت اقتصادی بیش از ۳۰ تن آرد و 
بالغ بر ۱۰۰۰ تن برنج، روغن و شکر احتکار 
شده را از دو انبار در جنوب تهران کشف و ضبط 
کردند. در تمام گشت های تعزیرات، ماموران 
پلیس حضور دارند. علاوه بر آن با هرگونه 

اخلال در بازار و احتکار برخورد می کنیم. 

پرداخت مستمری بازنشستگان
آرمان ملی: به منظور پرداخت به موقع 
تأمین اجتماعی،  بازنشستگان  مستمری 
پرداخت مستمری اردیبهشت ماه این افراد 
از روز گذشته )دوشنبه( آغاز شده و به محض 
تصویب افزایش مستمری امسال در هیأت 
دولت و ابلاغ آن به سازمان تأمین اجتماعی، 
در دو روز پایانی اردیبهشت، مابه التفاوت 
افزایش این ماه پرداخت می شود. از آن جایی 
که طبق روال و بر اساس حروف الفبا حقوق 
مستمری بگیران از بیستم هر ماه شروع و واریز 
می شود؛ همچنین مابه التفاوت فروردین ماه نیز 
همزمان با پرداخت مستمری خرداد و تیرماه 

انجام خواهد شد. 

 کاوش و مرمت بند 
هخامنشی دیدگان

آرمان ملی: فصل دوم کاوش بنـــــد 
هخامنشی دیدگان )بستان خانی( با مجوز 
پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری در حال 
انجام است و سامان دهی، مرمت و حفاظت این 
شاهکار مهندسی آب ایران باستان پس از پایان 
کاوش توسط پایگاه میراث جهانی پاسارگاد 
آغاز خواهد شد. محمدرضا کرمی سرپرست 
هیات باستان شناسی ۲۰ اردیبهشت ۱۴۰۱، 
با اعلام این خبر، بند دیدگان را از سازه های 
آبی هخامنشی ناحیه پاسارگاد خواند که در 
حوضه آبریز رود پلوار، بخشی از آبریز بختگان و 
طشک جای گرفته است. او بند دیدگان را که 
بستان خانی نیز نامیده می شود، بزرگ ترین بند 
تاریخی ایران دانست که با بلندای تاج ۲۱ متر 
و گستره دریاچه نزدیک به ۲۰۰ هکتار تاکنون 

شناسایی شده است. 

بیشترین مرگ کرونا در منطقه 4 
ایسنا: فرمانده عملیات مقابله با کرونا با 
تاکید بر اینکه شرایط فعلی این بیماری، به 
معنای پایان کرونا نیست، بر لزوم ادامه مقابله 
با این بیماری و برنامه ریزی و طراحی لازم در 
این زمینه تاکید کرد. علیرضا زالی با اشاره به 
اینکه نباید شرایط فعلی را پایان کرونا ویروس 
دانست افزود: این اشتباهی راهبردی است که 
بگوییم کرونا به پایان رسیده و برهمین اساس 
باید برای ادامه مقابله با این بیماری برنامه 
ریزی و طراحی های لازم را داشته باشیم. به 
عنوان نمونه منطقه ۴ تهران نزدیک به یک 
میلیون و ۱۰۰ هزار نفر جمعیت دارد و در ایام 
کرونا همواره نقطه داغ ما محسوب می شد، 
به طوری که در بخش بستری و چه در حوزه 
مرگ و میر بیش ترین آمار این منطقه را به خود 

اختصاص می داد. 

ما در شرایطی با خطر گونه یوزپلنگ های ایرانی، مواجه 
هستیم که فقط تعداد ۲۰ قلاده از آن شناسایی شده و شاید 
ده ها قلاده دیگر در بیابان ها تلف می شوند و پس از فاسد شدن 
جسدشان، هیچ کسی از زیست آنها مطلع نیست. از این رو با 
توجه به خطرات انسانی که در کمین این گونه ارزشمند است، 
سازمان حفاظت از محیط زیست به شناسایی آنها بپردازد، 
چون با حجم عوامل مخربی که در کمین  آنهاست، در طول ماه 
شاید یک یوز ایرانی در محاق، تلف شود. در این میان زمانی که 
از عوامل خطرآفرین انسانی صحبت می کنیم، یکی از این عوامل 
معدنکاری است. باید بدانیم که اصل این کار در تضاد با حفاظت 
از محیط زیست و حیات وحش است و نگارنده با این اظهار نظر 
که »معدن در تقابل با محیط زیست نیست« کاملا مخالف است 
و در ادامه به این موضوع بیشتر خواهم پرداخت. در حال حاضر 
بسیاری از معادنی که در دست بهره برداری و یا اکتشاف هستند 
در مناطق بکر محیط زیست واقع شده اند و در محل تردد و عبور 
و مرور و حتی در زیستگاه های گونه های جانوری قرار دارند. 
بسیاری از گونه های حیات وحش که معدنکاری در زیستگاه آنها 
انجام می شود، جانورانی هستند که در خطر انقراض و در فهرست 
گونه های حفاظت شده سازمان ملل متحد قرار دارند. در حال 
حاضر در مناطقی از اصفهان، سمنان و حتی مناطق شمال کشور 
معدنکاری در مناطق تحت مدیریت سازمان محیط زیست انجام 
می شود که این معادن زیستگاه جانوران را تخریب می کنند و 
دود فعالیت آنها به چشم حیات وحش می رود. متاسفانه بدون 
آمایش سرزمین و اولویت های معدنکاری در زیستگاه یوز 
ایرانی انجام می شود و سازمان حفاظت از محیط زیست یکی 
از امضا های مجوز معدن کاوی را انجام می دهد. صدور مجوز 
فعالیت های معدنی در منطقه حفاظت شده توران که اصلی ترین 
زیستگاه یوزپلنگ ایرانی است، حیات جمعیت این گونه ارزشمند 
را در خطر جدی قرار داده است. فعالیت معادن علاوه بر تخریب 
زیستگاه، آب، خاک و هوا را هم آلوده می کند که همه این موارد 
در تقابل با زیست گونه های نادر این منطقه از جمله یوزپلنگ و 
گورخر ایرانی است. سازمان حفاظت محیط زیست با اقدام برای 
هرگونه معدنکاری در اطراف زیستگاه یوز ایرانی مخالفت کرده،  
درست است که در این مورد سازمان محیط زیست مخالفت خود 
را با اکتشاف معدن و صدور مجوز زیست محیطی برای معادن 
این منطقه اعلام کرده است اما در صورتی می توان این ادعا را 
قبول کرد که محدود به کلام نباشد و در عمل نیز سازمان محیط 

زیست از احداث معدن در زیستگاه یوز ایرانی جلوگیری کند. 

زیستگاه یوزپلنگ ها، معدن شده است! 

روی خط آرمان ملی

          88760176                                              
یارانه 

من سال هاست یارانه نمی گیرم. در حال حاضر این سامانه 
برای اعلام اعتراض ما هم هست یا فقط افرادی که در لیست 
قبلی یارانه بگیرها هستند، لطفا مسئولان پیگیری کنند و 

اعلام کنند که ما باید چطوری درخواست بدهیم؟
حسینی از تهران 

افزایش حقوق و گرانی
وقتی حقوق بازنشستگان ۲۵ درصد افزایش یافته علت 
گرانی برخی اقلام تا ۵۰ درصد مثل نان و ماکارونی و... چیست. 

لااقل دلیل این همه گرانی  را برای مردم توضیح دهید. 
حبیبی از تهران

بیکاری 
لطفا به مسئولان فعلی بگویید طبقه متوسط جامعه زیر خط 
فقر هستند، وای به حال طبقات ضعیف؟! حتما رویه ای اساسی 

برای معضل بیکاری و کم درآمدی و اعتیاد پیش بگیرند. 
یک شهروند از اصفهان

 دانشگاه آزاد
از مسئولان تقاضا داریم که به وضعیت دانشگاه آزاد 
رسیدگی کنند. مدیران و کارکنان این دانشگاه هر طور که 
می خواهند برنامه ریزی می کنند و به کسی هم پاسخگو 
نیستند و هیچ مرجعی هم ناظر بر اعمال آنان نیست. هر روز 
بدهکاری برای دانشجویان بالا می آورند و می گویند که باید 
پول را به دانشگاه ها بدهید تا بتوانید در امتحانات شرکت 

کنید. 
احمدی از تهران 

تحویل خودرو
موعد تحویل ماشین ما آخر اردیبهشت است ولی هنوز 
دعوتنامه صادر نشده است. پیگیری کنید ما دردمان را به چه 

کسی فریاد بزنیم. چرا زندگی ما اینقدر سخت شده است. 
بیگی از تهران 

بیمه تامین اجتماعی
بیمه تأمین اجتماعی با حذف دفترچه ها، سود می برد و 
مردم هم باید با نرخ آزاد به تهیه دارو و ویزیت اقدام کنند! چرا 
که یا پزشک به سامانه اتصال پیدا نمی کند یا داروخانه و یا هر 

دوی آنها؟!
یک شهروند از تهران 

جولان موش ها
موش ها بعضا به اندازه خرگوش در خیابان ها و معابر 
تهران جولان می دهند. از شهرداری تهران به ویژه در منطقه 
خانی آباد نو و یاخچی آباد درخواست رسیدگی داریم. البته این 
صحنه ها در بسیاری دیگر از مناطق تهران نیز دیده می شود. 

اکبری از تهران 

محمدرضا محبوب فر
کارشناس محیط زیست و توسعه پایدار

یادداشـــت

اما تلفات جانی تنها بخشی از ماجراست و در 
بحران کرونا و کمبود تخت های بیمارستانی، عده 
زیادی از بیماران و خانواده آنها به زیر خط فقر 
سقوط کردند. همان طور که مسئولان وقت وزارت 
بهداشت در پایان دوره مدیریتشان می گفتند: 
»هزاران خانواده با درمان کرونا، به زیر خط فقر 
سقوط کردند.« با این حال چند روز پیش یکی 
از رسانه های دولتی از تشکیل پرونده علیه وی، 
پرده برداشت و ظاهرا پرونده شکایت از »سعید 
نمکی« در شعبه سیزدهم دادسرای کارکنان 
دولت باز است. هنوز مشخص نیست چه گروه ها 
یا افراد دیگری از وزیر پیشین بهداشت شکایت 
کرده اند. حالا هم به دلیل حساسیت ها، پرونده 
برای کسب تکلیف به دادستان کل کشور ارجاع 
داده شده اما هنوز اتفاقی در پرونده نیفتاده است. 
گفته می شود جزئیات این پرونده محرمانه است 
اما قطعا عنوان کیفری داشته که در دادسرای 
کارکنان دولت، در دست بررسی است. هر 
چند که در زمان وزارت ایشان، موید علویان، 
رئیس هیات مدیره نظام پزشکی تهران همراه با 
محمدرضا هاشمیان، فوق تخصص مراقبت های 
ویژه مرداد سال گذشته و در اواخر وزارت وی، 
از »سعید نمکی«، شکایت کرده  بودند. روزی که 
سعید نمکی نامه خداحافظی نوشت و پاسخگویی 
درباره واکسن را به آینده حواله داد، در آن روز، 
۷۰۹ نفر در کشور بر اثر ابتلا به کرونا جان باختند و 
رکورد سیاه ترین روز کرونایی ایران به ثبت رسید. 
روش های نادرست برای مهار کرونا و سهل انگاری 
در درمان بیماران، مرگ  تعداد قابل توجهی از 
بیماران به دلیل برخی تصمیمات نادرست، تضاد 
منافع و تاخیر در واردات واکسن، از جمله مسائلی 
است که در پرونده قضائی تشکیل شده برای وزیر 
بهداشت پیشین درج شده است، اما با گذشت 
۹ماه از ثبت شکایت، هنوز ابلاغیه ای برای این 
پرونده نیامده است، هرچند که از منبعی موثق 
خبر می رسد که دادسرا از سعید نمکی برای پاسخ 
دادن به برخی ابهامات و سوالات دعوت و او هم 
مراجعه کرده است. گفته می شود، موید علویان 
به عنوان یکی از شاکیان این پرونده، در زمان 
ثبت شکایت، هنوز به ریاست نظام پزشکی تهران 

بزرگ انتخاب نشده بود. 
  سود برخی در نخریدن واکسن بود 

اما یکی از نقدهایی که به سعید نمکی وارد 

است، موضوع هزینه های بسیار زیاد برای درمان 
است، آن هم در شرایطی که با آن هزینه می شد 
واکسن کرونا خارجی خرید، اما دولت وقت با صرف 
هزینه های میلیون دلاری برای خرید دارو، از این 
امر غافل گردید و به اعتقاد برخی از کارشناسان، 
سود برخی در واردات داروهایی بود که در آن 
مقطع زمانی مانند »ناجی« عمل می کرد و اگر 
کرونا با واکسن ریشه کن می شد دیگر این داروها 
به کار نمی آید. چند روز پیش حسین قناعتی، 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران گفته بود: 
» کي از اشتباهات ما در دوره کرونا نگاه درمان 
محور مبتني بر دارو بود در حالي که باید نگاه 
ما پیشگیرانه مي بود و اگر زودتر واکسن را تهیه 
مي کردیم آسیب کمتري مي دیدیم. هزینه اي 
که براي چند قلم داروي کرونا در بیمارستان ها 
صرف شد بالغ بر ۷۰۰ میلیون دلار بود در حالي 
که مي توانستیم این هزینه را براي تهیه واکسن 
استفاده کنیم.« این همان موضوعی است که 
حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
تهران در نشست خبری سازمان نظام پزشکی 
کشور، زمانی که درباره خطاهای مدیریت کرونا، 
صحبت می کرد، مورد اشاره قرار داد. او گفت: 
» در ۳ مقاله ای که در اسفند سال ۹۸ از سوی 
دانشمندان ایرانی نوشته شده بود، مشخص شد 
که ۳ داروی فاویپیراویر، رمدسیویر و هیدروکسی 
کلروکین در بحران اثر جدی ندارد، این داروها 
بیمارستانی هستند و تنها در موارد خاص استفاده 
می شوند و ۷۰۰ میلیون دلار پول کشور صرف این 
داروها شد، درحالی که می شد هزینه واکسن شود 

تا زودتر در دسترس مردم باشد.« 
  720 میلیون دلار کجا هزینه شد؟  

اما این پول در کجا هزینه شد؟  محمد شریفی 
مقدم، دبیرکل خانه پرستار نیز به این موضوع 
اشاره کرد به »آرمان ملی« می گوید: »منافع برخی 
در گرو شیوع کرونا در ایران است، این موضوع به 
دلیل وجود مافیای دارو در ایران است که داروهای 
بی تاثیر برای درمان کرونا با هزینه های وحشتناک 
وارد کردند. وقتی از منافع عده ای در گسترش 
بیماری در میان مردم سخن می گوییم، به این 
نتیجه می رسیم که سال گذشته یک میلیارد دلار 
از صندوق توسعه ملی برای مهار کرونا برداشت 
شد. واکسن های چینی سینوفارم حدود سه تا پنج 
دلار است و با یک میلیارد دلار،  دویست میلیون 

دُز واکسن می توان خرید که کل جمعیت ایران 
)از طفلی که متولد می شد تا پیرمرد ۸۰ ساله( 
را می توان واکسیناسیون کرد و حتی ۵۰ درصد 
جمعیت نیز می توانند دُز سوم را دریافت کنند، و 
اگر این اتفاق سال گذشته رخ می داد، حالا کرونا 
در ایران تمام شده بود. دبیرکل خانه پرستار ایران 
در ادامه صحبت هایش می افزاید: با ۷۲۰ میلیون 
یورو از این پول آمپول رمدسیویر که به باور سازمان 
جهانی بهداشت تاثیری برروی کرونا ندارد، هزینه 
شد و حالا پزشکی که به خانه بیمار مبتلا به کرونا 
می رود و آمپول رمدسیویر تجویز می کند، حدود 
پنج میلیون تومان پول ویزیت و دارو می گیرد!.  
این دارو برای درمان ابولا در آفریقای جنوبی 
استفاده می شد و به دلیل مرگ و میری که ایجاد 
می کرد، دیگر تجویز نشد. اما در کشور ما مافیا 
این دارو را وارد کرده، به طوری که طی چند وقت 
گذشته پزشکان تجویز آن را برای بیماران کرونایی 
۱۰ برابر کردند. همچنین داروی بی تاثیر دیگری 
مانند فاویپیراویر که به مردم تجویز می شود و در 
بازار آزاد میلیون ها تومان خرید و فروش می شود. 
یکی از بستگان ما پزشک برای درمان او به منزل 
آمده و آمپول رمدسیویر تجویز کرده و بابت ویزیت 

چهار میلیون تومان پول گرفته است!.« 
محمدرضا هاشمیان، فوق تخصص مراقبت های 
ویژه و پزشک بیمارستان مسیح دانشوری هم 
ماجرای شکایت از وزیر پیشین بهداشت را تایید 
می کند و می گوید: »من به عنوان پزشک و مدعی 
بیماران در بخش مراقبت های ویژه و استاد تمام 
دانشگاه، نسبت به اتفاقاتی که رخ داد، معترض 
هستم. برای بیماران با تصمیمات وزیر پیشین، 
روش درمانی تعیین شد که خلاف و خطا بود. 
مثلا تجهیزاتی که برای بیمارستان ها خریداری 
می شد بدون هماهنگی با بورد آی سی یو بود. یکی 
از آنها خرید ۳هزار دستگاه ونتیلاتور از یک برند 
خاص بود که نیازی به آن نبود. بیشترین مرگ ها 
در همان مدت رخ داد. بیماران با درگیری حاد، وارد 
بیمارستان می شدند اما به جای اینکه در بخش 
آی سی یو، بستری شوند در بخش عمومی بستری 
می شدند. بعد که حالشان وخیم می شد به بخش 
مراقبت های ویژه منتقل می شدند، این یک خطا 
بود. ما این هشدارها را داده بودیم.« به گفته او، در 
کنار این موضوع، ماجرای تاخیر در واردات واکسن 

بود که منجر به مرگ و ابتلای افراد زیادی شد. 

آرمان ملی-  رها معیری: پس از ماه ها، ظاهرا 
پای وزیری که »مانند الماس در بحران کرونا 
درخشید« اما در عمل و تعلل وی در واردات 
واکسن هزاران نفر را قربانی کرد، به دادگاه 
باز شد و سعید نمکی باید تا چند وقت دیگر 
در دستگاه قضا، پاسخگوی مرگ بیش از 
103 هزار نفر باشد. این گفته ها در حالی 
مطرح می شود که از زمان تصدی وی بر 
انگاری  وزارت بهداشت، موضوع سهل 
وزارتخانه متبوع وی در واردات واکسن، داغ 
بود. حال که بحران کرونا در کشور پس از دو 
سال و نیم، رو به  اتمام است، بد نیست که 
قصور افرادی که باعث بی سرپرست شدن 
هزاران خانواده و دل داغدار میلیون  ها نفر 

شدند، مورد بررسی قرار بگیرد.

 فغان بیماران تالاسمی 
از کمبود دارو

دبیر انجمــــن حمایت از بیماران 
تالاسمی با اشاره به وضعیت نامناسب 
دارویی بیماران تالاسمی اظهار کرد: 
در حال حاضر نه تنها داروی خارجی که 
حتی داروی ایرانی در دسترس بیماران 
تالاسمی قرار ندارد. یونس عرب افزود: 
از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا امروز برخلاف 
گفته های مسئولان وزارت بهداشت که 
امسال قیمت دارو تغییر نخواهد کرد، 
یکی از داروهای تالاسمی، ۳۰ درصد 
افزایش قیمت داشته است که این پول 
را بیمار باید از جیب خود پرداخت کند. 
این در حالی است که بر اساس قانون باید 
داروی بیماران خاص به صورت رایگان 
در اختیار بیمار خاص قرار بگیرد، اما یک 
شرکت، داروی خود را گران و سازمان 
غذا و دارو نیز آن را تأیید کرده است و 
متأسفانه این دارو هم تحت پوشش بیمه 
نرفته است. داروهای وارداتی بیماران 
و »دسفرال«  تالاسمی »جیدنیو« 
هستند که وارد نشده است. ضمن اینکه 
خط تولید داروی »دسفوناک« که ایرانی 
بوده نیز به شدت کاهش پیدا کرده و در 

دسترس بیماران نیست. 

کمبود کلاس درس 
جدی است

وزیر آموزش و پرورش با اشاره به 
کمبود جدی کلاس درس در کشور 
کشور  مدارس  درصد   ۲۰ گفت: 
فرسوده اند. یوسف نوری افزود: در 
و  سیستان  مثل  استان ها  برخی 
بلوچستان به دلیل مهاجرپذیری و 
مسائل فرهنگی، در افزایش زاد و ولد با 
رشد تعداد دانش آموزان مواجه هستند. 
تعداد دانش آموزان از ۱۲ میلیون نفر 
به ۱۵.۵ میلیون نفر رسیده، حتی اگر 
بخواهیم برای هر ۳۰ نفر یک کلاس 
داشته باشیم، باز هم با کمبود مدارس 
مواجه هستیم. نوری با قدردانی از بنیاد 
برکت، افزود: بنیاد برکت بین ۳۰ تا ۵۰ 
درصد هزینه ساخت این ۱۵۰ مدرسه را 
می دهد و مابقی توسط سازمان نوسازی 
مدارس تأمین اعتبار شده است. در 
حال حاضر نیز هزار مدرسه کانکسی 
و خشتی و گلی داریم که بخشی از 
هزینه های تبدیل این مدارس تأمین 
شده و متعهد به تأمین مابقی هزینه ها 

هستیم. 

آرمان ملی: شاید گفتن این جمله تکراری باشد 
که »تهران بهشت سارقان و موبایل قاپ هاست« 
اما اینکه تلفن همراه وزیر وزرش و جوانان، در 
مقابل مسجد بلال صدا و سیما به سرقت برود، 
موضوعی نیست که بتوان از آن به راحتی عبور 
کرد. هنوز درباره جزئیات این اتفاق و اینکه در 
زمان سرقت تلفن همراه تیم حفاظتی در کجا 
قرار داشته، منتشر نشده، اما طبق سرقت های 
معمول در تهران، یا گوشی توسط سارق از دست 
وزیر ربوده شده، یا از جیب وی زده اند. کسانی که 
حمید سجادی را می شناسند، به خوبی می دانند 
که او در بسیاری از مواقع گوشی تلفن همراهش 
را در دستش می گیرد و پیام هایش را خیلی سریع 
جواب می دهد، اما در عصر روز دوشنبه که وی 
برای تشییع مرحوم نادر طالب زاده به مسجد 

بلال سازمان صداوسیما رفته بود و گوشی تلفن 
همراهش توسط سارقان ناشناس، سرقت رفت، 
جای سوال دارد و نشان می دهد که هیچ کسی 
در تهران در امان نیست. این درحالی است که 
دزدیدن گوشی موبایل یکی از وزیران کشور آن هم 
در مراسم ختم، موضوعی بوده که تعجب همه را 
برانگیخته است. البته سجادی در پاسخ به سؤالی 
درباره سرقت گوشی موبایلش گفت: »من آدمی 
هستم که به خاطر مشغله های زیاد، ممکن است 
وسایلم را در جاهای مختلف جا بگذارم و درباره 
موبایل هم این اتفاق افتاده است که البته تلفن 
همراه کاری بنده بوده و موبایل شخصی من در حال 
حاضر در جیبم است.« اواسط اردیبهشت امسال 
بود که ساعت ۵ عصر، حامد کمیلی، بازیگر سینما 
و تلویزیون درحال عبور از میدان فردوسی تهران 

بود که دو مرد سوار بر موتورسیکلت به او نزدیک 
شده و زمانی که این بازیگر سینما و تلویزیون 
مقابل داروخانه بود، گوشی او را قاپیده و از محل 

متواری شدند. 
  9 درصد سارقان، قاپ زن هستند 

همزمان با افزایش سرقت تلفن های همراه در 
تهران و اینکه کمتر شهروندی جرات دارد که 
گوشی تلفن همراهش را در خیابان پاسخ بدهد، 
طرح های رعد پلیس نیز در حال انجام است و طی 
برگزاری آخرین مرحله این طرح در زمان تنظیم 
این گزارش، رئیس پلیس تهران بزرگ از کشف 
اموال مسروقه به ارزش حدود۲۴ میلیارد تومان 
خبر داد. آنطور که سردار حسین رحیمی گفته 
است: در طرح رعد به ۹۲۳ پرونده رسیدگی شده 
طیف سارقان دستگیر شده در طرح ۳۲ درصد 
از آنها سارق قطعات و لوازم وسایل نقلیه بودند. 
۱۹ درصد آنها سارق اماکن دولتی و خصوصی 
بودند. ۱۸ درصد از آنها در لحظه و در معابر سرقت 
می کردند. ۹ درصد آنها قاپ زن ها بودند، ۴ درصد 
از آنها از آپارتمان و ویلا ها سرقت می کردند و ۱۸ 
درصد سارقین وسائل نقلیه، مغازه، تجهیزات 
شهری و وسایل شهری بودند.« طبق آمار پلیس، 
روزانه بیش از ۱۶۰ موبایل در تهران سرقت 
می شود.  همچنین در گزارشی که پلیس ارائه داده، 
از مجموع سرقت های تهران، ۵۴ درصد آن مربوط 
به سرقت های خُرد مانند کیف زنی یا موبایل قاپی 
است که رتبه چهارم را در میان شکایت به پلیس 
و تماس با ۱۱۰ را به خود اختصاص منی دهد. در 
این میان در سال گذشته کیف قاپی و موبایل قاپی 
افزایش چشمگیری داشته و اوج سرقت های تهران 
از سال ۱۵ تا ۱۸ صورت می گیرد که ۹۰ درصد این 

سرقت ها مربوط به موبایل قاپی است. 

گزارش »آرمان ملی« از افزایش سرقت تلفن همراه 

سرقت تلفن همراه به گوشی وزیر رسید! 
 اوج سرقت های تلفن همراه از ساعت 15 تا 18 است 

اجرای طرح عدالت و 
تعالی نظام سلامت

وزیر بهداشت گفت: وزارت بهداشت، 
در راستای اجرای سیاست های کلان 
کشور، از جمله سیاســـت های کلی 
سلامت ابلاغی رهبر معظم انقلاب، 
سند چشم انداز ایران ۱۴۰۴، نقشه 
علمی جامع کشور و سایر قوانین ناظر، 
ارتقای وضعیت عدالت در سلامت را 
در صدر اهداف خود قرار داده و در این 
راستا طراحی و اجرای »طرح عدالت 
و تعالی نظام سلامت«، در دستور 
کار وزارت بهداشت قرار گرفت. بهرام 
عین اللهی افزود: یکی از چالش هایی 
که در سال های اخیر توجه خبرگان و 
سیاست گذاران سلامت و حتی خارج 
از بخش سلامت را به خود جلب کرده 
است، نابرابری ها و تفاوت های سلامت 
ناشی از  گذار توسعه در نقاط مختلف 
جغرافیایی، دهک های مختلف درآمدی 
و طبقات اجتماعی اقتصادی و نیز در 
بین جنسیت و قومیت های مختلف 
حتی در کشورهای پیشرفته جهان است 

که به هیچ وجه قابل اغماض نیست. 

»آرمان ملی« از جزئیات پرونده سعید نمکی گزارش می دهد 

 محکمه مرگ هاي کرونایي برگزار مي شود؛ 
چه عجب واقعا!

   یک مسئول: چرا 720 میلیون دلار، به واکسن اختصاص پیدا نکرد و خرج دارو شد؟  


